

N

NOUNI RICHARD*Managing Director of CFAO Technologies*

2007 - He becomes the General Manager of CFAO Technologies

2002 - Sophitek-AMS, acquired by the group CFAO becomes CFAO Technologies Cameroon

1997 - He creates Sophitek-AMS, engineering and IT services to companies and administrations

Richard NOUNI was born in 1959 in Cameroon to Cameroonian parents. After his bachelor's degree in Mathematics obtained in 1981 at the University of Yaoundé, he arrived in France for a specialisation in Computer Science. At the University of Lyon, the young Cameroonian is studying for a DESS in Management Information Technology, then a Master's degree in Organisational Techniques at the IESTO in Paris. After his studies, Richard returned to Cameroon and began his career in 1987 at the International Bank for International Development of Trade and Industry in Cameroon (a subsidiary of BNP), as an IT specialist in charge of the development of the new banking application for BNP's African subsidiaries. There, he builds his expertise in this field for ten years. Since 1994, he is Director of IT Studies at the Bank. In 1997, he developed his entrepreneurial skills and left the bank to create Sophitek-AMS, a Cameroonian engineering and IT services for companies and administrations. He then held the position of Associate Executive Director. Bought by the CFAO group in 2002, Sophitek-AMS became CFAO Technologies Cameroon. Richard Nouni is appointed Deputy Managing Director at the head about 160 employees. His leadership and acute sense of responsibility led him to be promoted to General Manager of CFAO Technologies Cameroon in 2003. After more than 100 years of presence in Africa of the

CFAO group, Richard becomes the first African in a position of this magnitude. Very quickly, in 2007, he became Managing Director of the Division Technologies in Paris, a member of the Group's Executive Committee. CFAO Technologies is heavily invested in the e-education programme, with one ambition: to equip schools with computer equipment to train students in digital technology. The company is also at work in Gabon's operational plan digital 2011-2015, the stated objective of which is to provide equipment and Internet access, the creation and distribution of educational content. 🌟

N

NOUNI RICHARD*Directeur général de CFAO Technologies*

2007 - Il devient le directeur général de CFAO Technologies

2002 - Sophitek-AMS, rachetée par le groupe CFAO devient CFAO Technologies Cameroun

1997 - Il crée Sophitek-AMS, une société d'ingénierie et de services informatiques aux entreprises et administrations

Richard NOUNI est né en 1959 au Cameroun de parents camerounais. Après sa licence en Mathématiques obtenue en 1981 à l'université de Yaoundé, il arrive en France pour une spécialisation en Informatique. A l'université de Lyon, le jeune Camerounais passe un DESS en Informatique de Gestion, puis un Master en Techniques d'Organisation à l'IESTO de Paris.

Ses études terminées, Richard retourne au Cameroun et commence sa carrière en 1987 à la Banque Internationale pour le Commerce et l'Industrie au Cameroun (filiale de la BNP), en qualité d'informaticien chargé du développement de la nouvelle application bancaire pour les filiales africaines de la BNP. Là, il construit son expertise dans ce domaine pendant dix ans. Directeur des études informatiques de la Banque à partir de 1994, il laisse parler sa fibre entrepreneuriale et quitte la banque en 1997 pour créer Sophitek-AMS, une société camerounaise d'ingénierie et de services informatiques aux entreprises et administrations. Il y occupe alors le poste de directeur général associé. Rachetée par le groupe CFAO en 2002, Sophitek-AMS devient CFAO Technologies Cameroun. Richard Nouni est nommé Directeur général Adjoint à la tête des quelque 160 employés.

Son leadership et son sens aigu des responsabilités lui valent d'être promu Directeur général de CFAO Technologies Cameroun en 2003. Après plus de 100 ans de présence en Afrique du groupe CFAO, Richard devient ainsi le premier Africain occupant un poste de cette envergure. Très rapidement, en 2007, il devient Directeur général du Pôle Technologies à Paris, membre du Comité Exécutif du groupe. CFAO Technologies est fortement investie dans le programme e-education, avec une ambition : équiper les établissements scolaires en matériels informatiques pour former les élèves au numérique. On retrouve d'ailleurs l'entreprise à la manœuvre dans le plan opérationnel du Gabon numérique 2011-2015 dont l'objectif affiché est l'équipement et l'accès internet, la création et la diffusion des contenus éducatifs. 🌟